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Zápisnica z 2. zasadnutia Vedeckej rady FF KU 

27. mája 2025 o 14:00, miestnosť F307 + videokonferencia 

Prítomní členovia VR FF KU: 

Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD., predseda Vedeckej 

rady FF KU 

prof. Mgr. Terézia Rončáková, PhD., 

podpredsedníčka Vedeckej rady FF KU 

doc. PhDr. Dana Baláková, PhD. 

prof. Dr. Phil. fac. theol. Peter Volek 

doc. PhDr. Peter Olexák, PhD. 

prof. PhDr. Ivo Čermák, CSc. 

prof. Mgr. Jaromír Krško, PhD. 

prof. PaedDr. Martin Pekár, PhD. 

prof. PhDr. Marián Špajdel, PhD. 

prof. PhDr. Juraj Rusnák, CSc. 

z toho študenti: 

Bc. Alexandra Záhradníková 

Romana Mušutová 

Mgr. Štefan Dvorský 

Bc. Laura Pavlovská 

Mgr. Katarína Vargová 

Ospravedlnení členovia VR FF KU: 

doc. Mgr. Janka Kaščáková, PhD. 

prof. Michal Chabada, PhD. 

z toho študenti: 

Bc. Lucia Bušová 

 

Neospravedlnení členovia VR FF KU: - 

Prítomní hostia: Mgr. et Mgr. Paulína Kováčová 

 

Druhé zasadnutie Vedeckej rady FF KU otvoril krátkou modlitbou jej predseda, Mgr. Samuel Štefan 

Mahút, PhD., dekan FF KU. Privítal členov vedeckej rady a skonštatoval, že zasadnutie je 

uznášaniaschopné. Následne predstavil program zasadnutia podľa zaslanej pozvánky: 

1. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

2. Schvaľovanie ďalších odborníkov, ktorí majú právo skúšať na štátnych skúškach pre študijné 

programy uskutočňované na FF KU 
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3. Hodnotenie úrovne FF KU vo vzdelávacej a vedeckej činnosti v roku 2024 

4. Schvaľovanie hodnotiacich správ študijných programov poskytovaných FF KU 

5. Rôzne 

 

Keďže nik z prítomných nemal žiadne pripomienky a návrhy, predseda požiadal prítomných členov 

Vedeckej rady FF KU o hlasovanie. 

 

Uznesenie č. 2025/2/1 

Vedecká rada FF KU schvaľuje program 2. zasadnutia Vedeckej rady FF KU tak, ako bol na 

zasadnutie predložený. 

Prítomní členovia Vedeckej rady FF KU: 13  

Za: 13    Proti:  0   Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

(P. Olexák nebol na začiatku zasadnutia prítomný a M. Špajdel nebol v čase hlasovania krátko na 

zasadnutí prítomný.) 

 

1. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

Podľa aktuálneho znenia § 54 ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách spolu s čl. 24 ods. 5 

a 6 Študijného poriadku FF KU a čl. 1 ods. 4 písm. c) Rokovacieho poriadku Vedeckej rady KU, do 

kompetencie Vedeckej rady FF KU patrí schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium 

uskutočňované na FF KU. Predseda predložil vedeckej rade návrh na schválenie štyroch osôb za 

školiteľov pre doktorandské štúdium v študijnom odbore psychológia: 

• prof. PhDr. Ivo Čermák, CSc., 

• Mgr. Róbert Ďurka, PhD., 

• doc. Mgr.  Juraj Holdoš, PhD., 

• doc. PaedDr. Petra Lajčiaková, PhD. 

Vedecko/umelecko-pedagogická charakteristika (VUPCH) daných osôb bola členom vedeckej rady 

zaslaná vopred. Všetky tieto osoby pôsobia na funkčných miestach profesora alebo docenta na 

Katedre psychológie FF KU a sú súčasťou tzv. pätice,  ktorá v súlade s akreditačnými štandardmi 

zabezpečuje doktorandský študijný program psychológia schválený 24. apríla 2025 výkonnou radou 

Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo (SAAVŠ). 

Na zasadnutí krátko predstavil predložený návrh I. Čermák, garant tohto študijného programu. 

Podporil schválenie navrhnutých školiteľov, priblížil ich ťažiskové výskumné orientácie (psychológia 
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humoru, závislosť od internetu, reziliencia, psychobiografia) a avizoval blížiace sa vypísanie tém 

dizertačných prác súvisiacich s dlhodobou vedeckou profiláciou jednotlivých členov katedry, ktorí 

sú súčasne členmi garančnej pätice odboru. 

Následne zaznelo niekoľko podporných stanovísk k predloženému návrhu, predovšetkým vyjadril 

svoje odporúčanie M. Špajdel, ktorý pôsobí ako profesor v odbore psychológia na Trnavskej 

univerzite. Potom predseda požiadal o hlasovanie tých členov Vedeckej rady FF KU, ktorí majú 

oprávnenie hlasovať o danej záležitosti (keďže na univerzitnej úrovni patrí táto záležitosť do 

pôsobnosti Vedeckej rady KU). 

 

Uznesenie č. 2025/2/2 

Vedecká rada FF KU v súlade s aktuálne účinným znením § 54 ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o 

vysokých školách schvaľuje za školiteľov pre doktorandské štúdium uskutočňované na 

Filozofickej fakulte KU v študijnom odbore psychológia prof. PhDr. Iva Čermáka, CSc., Mgr. 

Róberta Ďurku, PhD., doc. Mgr. Juraja Holdoša, PhD. a doc. PaedDr. Petru Lajčiakovú, PhD. 

Prítomní členovia Vedeckej rady FF KU oprávnení hlasovať o danom uznesení: 8  

Za: 8    Proti:  0   Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

2. Schvaľovanie ďalších odborníkov, ktorí majú právo skúšať na štátnych skúškach pre študijné 

programy uskutočňované na FF KU 

Podľa aktuálneho znenia § 63 ods. 3 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách spolu s čl. 1 ods. 4 

písm. c) Rokovacieho poriadku Vedeckej rady KU, do kompetencie Vedeckej rady FF KU patrí 

schvaľovanie ďalších odborníkov, ktorí majú právo skúšať na štátnych skúškach pre študijné 

programy uskutočňované na FF KU. Predseda predložil vedeckej rade návrh na schválenie 

nasledujúcich osôb za odborníkov, ktorí majú právo skúšať na štátnych skúškach na FF KU: 

• prof. PaedDr. Milan Ligoš, CSc.,  

• Mgr. Natália Kubašová, PhD. 

Vedecko/umelecko-pedagogická charakteristika (VUPCH) daných osôb bola členom vedeckej rady 

zaslaná vopred. Návrh na ich schválenie vyplýva zo skutočnosti, že obaja odborníci sú 

zamestnancami alebo blízkymi spolupracovníkmi FF KU, avšak momentálne nepôsobia na funkčnom 

mieste profesora alebo docenta, čo by im podľa zákona oprávňovalo skúšať na štátnych skúškach. N. 

Kubašová je odbornou asistentkou pôsobiacou na Katedre slovenského jazyka a literatúry FF KU, M. 

Ligoš je spolupracovník tejto katedry a aktuálne aj emeritný profesor KU. Keďže zákon či vnútorné 
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predpisy nehovoria jasne o práve emeritného profesora skúšať na štátnych skúškach, predseda 

predložil členom vedeckej rady návrh obsahujúci aj jeho meno. 

Na zasadnutí krátko predstavila predložený návrh aj vedúca katedry slovenského jazyka a literatúry 

D. Baláková, garantka študijných programov zahŕňajúcich učiteľstvo slovenského jazyka a literatúry. 

Uviedla potrebu personálne zabezpečiť komisie pre blížiace sa štátne skúšky, ale aj vyzdvihla kvality 

navrhovaných odborníkov. N. Kubašová je “nasledovníčkou” profesora .goša v oblasti didaktiky, a 

tak ich spoločná účasť v štátnicovej komisii je obohatením aj z tohto hľadiska. 

Po krátkej diskusii a podporných stanoviskách členov vedeckej rady k predloženému návrhu 

predseda požiadal o hlasovanie tých členov Vedeckej rady FF KU, ktorí majú oprávnenie hlasovať o 

danej záležitosti (keďže na univerzitnej úrovni patrí táto záležitosť do pôsobnosti Vedeckej rady KU). 

 

Uznesenie č. 2025/2/3 

Vedecká rada FF KU v súlade s aktuálne účinným znením § 63 ods. 3 zákona č. 131/2002 Z. z. o 

vysokých školách schvaľuje za ďalších odborníkov, ktorí majú právo skúšať na štátnych skúškach 

pre študijné programy uskutočňované na FF KU prof. PaedDr. Milana Ligoša, CSc. A Mgr. Natáliu 

Kubašovú, PhD. 

Prítomní členovia Vedeckej rady FF KU oprávnení hlasovať o danom uznesení: 8  

Za: 8     Proti:  0   Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

3. Hodnotenie úrovne FF KU vo vzdelávacej a vedeckej činnosti v roku 2024 

Jednou z úloh Vedeckej rady FF KU je podľa čl. 29 ods. 20 písm. b) Štatútu KU pravidelne, najmenej 

raz za rok, hodnotiť úroveň FF KU vo vzdelávacej činnosti a v oblasti vedy, techniky alebo umenia. 

Predseda predložil členom vedeckej rady materiály, v ktorých boli zachytené najdôležitejšie 

informácie o činnosti FF KU v oblasti vzdelávania i vedy počas roku 2024, ako aj stručné porovnanie 

s predchádzajúcimi kalendárnymi rokmi. Následne požiadal prodekanky o predstavenie príslušných 

oblastí a vyzval prítomných členov vedeckej rady na zhodnotenie úrovne FF KU v oblasti 

vzdelávania a vedy vo forme pripomienok či návrhov v diskusii. 

Prodekanka pre výchovu a vzdelávanie P. Kováčová prítomných informovala o výsledkoch v oblasti 

vzdelávania, najmä o vývoji počtu študentov a študijných programov, ako aj o výsledkoch 

študentského hodnotenia a ďalších ukazovateľoch, ktoré sa v oblasti vzdelávania sledujú aj vo 

vnútornom systéme zabezpečovania kvality a vo vzťahu k plneniu merateľných ukazovateľov tzv. 

výkonnostných zmlúv. K tejto oblasti prebehla medzi členmi vedeckej rady diskusia, v ktorej zazneli 

nasledujúce otázky, pripomienky a návrhy: 
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- J. Krško sa spýtal na podiel študentov zapájajúcich sa do vypĺňania hodnotiacich dotazníkov. 

Na FF KU sa to však nedá presne určiť, lebo dotazníky sú anonymné (nie anonymizované). 

Priemerne však vychádza 2,56 dotazníka na študenta. 

- M. Pekár sa spýtal na zahraničných študentov, odkiaľ sú a či platia školné. Títo študenti sú 

najmä z Ukrajiny, Bieloruska, ale aj z iných krajín. Zaujímajú sa najmä o programy vyučované 

aj v angličtine alebo inom svetovom jazyku (anglistika a amerikanistika, taliansky jazyk a 

literatúra), ale študujú aj psychológiu, filozofiu, históriu, žurnalistiku. Školné sa im 

nevyrubuje, keďže neštudujú výlučne v cudzom jazyku (podľa § 92 ods. 8 zákona o vysokých 

školách). 

- M. Pekár sa taktiež spýtal na prijaté opatrenia a osvedčené nástroje na znižovanie drop-out rate 

a zvyšovanie success rate (oba merateľné ukazovatele patria medzi povinné pre všetky vysoké 

školy na Slovensku). Dekan S. Š. Mahút objasnil, že jedným z opatrení sú prijímacie skúšky 

vo vybraných študijných programoch - vďaka nim sú prijatí študenti, u ktorých existuje reálna 

perspektíva úspešne ukončiť vysokoškolské štúdium. Druhým opatrením je zmena v 

študijnom poriadku: namiesto semestrálnej kontroly kreditov sa zaviedla ročná kontrola, 

takže študenti majú šancu počet kreditov v letnom semestri “dobehnúť” a je nižší podiel 

vylúčených študentov. Ďalším opatrením je samotný charakter fakulty: vďaka rodinnému 

charakteru a blízkosti pedagógov majú študenti lepší prístup k motivačnému rozhovoru a 

individuálnej dohode podľa konkrétnych osobných alebo zdravotných problémov. Viacerí si 

však dobrovoľne volia nadštandardnú dĺžku štúdia. M. Pekár potvrdil, že tiež zaviedli 

prijímacie skúšky (cez SCIO testy), ako aj systém tútorov pre prvý ročník (na každej katedre 

je špeciálny tútor pre prvákov). 

- M. Pekár sa informoval, či sú v hodnotiacom dotazníku pre študentov aj otvorené otázky. Na 

otázku kladne odpovedala prodekanka P. Kováčová. Odpovede na tieto otázky bývajú 

najzaujímavejšou časťou dotazníkov. Výsledky dotazníkov majú k dispozícii vedúci katedier 

a garanti, taktiež aj ostatní vyučujúci (ale už len za svoje predmety), aby na ne poskytli spätnú 

väzbu svojim študentom. 

- Diskusia sa ďalej týkala najmä zahraničných študentov. J. Rusnák uviedol, že na PU do počtov 

končiacich študentov výrazne zasiahli dve významné externality: kovidová kríza a vojna na 

Ukrajine. Prejavilo sa to aj na počtoch končiacich študentov. V súčasnosti sa už situácia 

stabilizuje, odchod študentov klesá: kovidové dôvody už nie sú aktívne a ukrajinskí študenti 

musia spĺňať podmienky, vďaka ktorým štúdium (aj po jazykovej stránke) lepšie zvládajú. 

Prichádza ich menej, ale udržia sa. M. Pekár uviedol, že UPJŠ má na Filozofickej fakulte 

takýchto študentov málo, študujú najmä na Fakulte verejnej správy, kde je akreditovaný 

študijný program aj v anglickom jazyku. Ak študujú programy v slovenskom jazyku, musia 
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preukázať znalosť jazyka na úrovni maturity. Nie je však potrebné venovať sa im ako osobitnej 

skupine študentov. 

Prodekanka pre vedu a doktorandské štúdium T. Rončáková predstavila najdôležitejšie informácie o 

zapojení fakulty do publikačnej a projektovej činnosti (aj s ohľadom na vývoj za posledné roky) a 

taktiež o doktorandskom štúdiu. K tejto oblasti prebehla medzi členmi vedeckej rady diskusia, v 

ktorej zazneli nasledujúce otázky, pripomienky a návrhy: 

- J. Rusnák sa poďakoval za uvedenú správu, ktorú považuje sa presnú diagnostiku stavu 

humanitnej vedy na Slovensku. Podobným problémom (“začarovanému kruhu” od 

doktorandov cez grantovú a publikačnú činnosť) čelia totiž aj iné pracoviská venujúce sa 

výskumu v oblasti humanitných vied, nielen FF KU. Prodekanka T. Rončáková na ilustráciu 

ešte doplnila, že z približne 70 nových vyhlásených akcií COST sú humanitné asi len tri. 

- I. Čermák sa pýtal na niektoré podrobnosti pri výbere kritérií na obsadzovanie docentských a 

profesorských miest. T. Rončáková odpovedala, že používame kritériá, ktoré už inde boli 

akreditované (tzv. etalóny). J. Krško sa podelil o spôsob výberu kritérií na iných vysokých 

školách a skúsenosti s ich sprísňovaním niekedy aj počas samotných inauguračných konaní. 

- M. Pekár upozornil, že jeden veľký grant môže priniesť značný výkyv (či už pozitívny alebo 

negatívny) a odporúča orientáciu na zahraničné projektové schémy. Zdá sa však, že schémy 

ako Interreg a Visegrad Fund by mohli byť pre FF KU momentálne dostupnejšie než napríklad 

projekty Horizont Europe. V diskusii však zaznelo, že aj pri nich treba byť obozretní, pretože 

nie vždy sú tieto projekty uznané ako výskumné. 

- Celkovo má FF KU vysoké číslo zapojených zamestnancov v projektoch (okolo 80%), avšak je 

to najmä kvôli tomu, že figurujú v mnohých projektoch najmä ako členovia (nie ako vedúci 

projektov). Taktiež ide neraz o menšie projekty (napr. Vega) alebo o projekty, ktoré sa v 

niektorých štatistikách neuvádzajú (napríklad projekty na výskumníkov z Plánu obnovy). 

- K zvýšeniu celkového počtu podaných a riešených projektov, ako aj k zvýšeniu objemu 

vyšších financií za tieto projekty by malo pomáhať tzv. komplexné hodnotenie zamestnancov 

– jednak v aspekte vyžadovania plnenia povinnosti (keďže “vedenie výskumných alebo 

umeleckých tímov” patrí podľa zákona medzi pracovné povinnosti docentov a profesorov), 

ale aj v motivačnom aspekte a finančnej podpore zamestnancov. 

Po diskusii predseda požiadal o hlasovanie tých členov Vedeckej rady FF KU, ktorí majú oprávnenie 

hlasovať o danej záležitosti (keďže na univerzitnej úrovni patrí táto záležitosť do pôsobnosti Vedeckej 

rady KU). 
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Uznesenie č. 2025/2/4 

Vedecká rada FF KU v súlade s čl. 29 ods. 20 písm. b) Štatútu KU prerokovala a zhodnotila úroveň 

FF KU v oblasti vzdelávania a vedy a odporúča sa vedeniu FF KU predmetnými pripomienkami a 

návrhmi zaoberať. 

Prítomní členovia Vedeckej rady FF KU oprávnení hlasovať o danom uznesení: 8  

Za: 8    Proti:  0   Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

4. Schvaľovanie hodnotiacich správ študijných programov poskytovaných FF KU 

Podľa bodu 11.3 vnútorného predpisu Politiky, postupy a pravidlá študijných programov na 

Katolíckej univerzite v Ružomberku sú garanti študijných programov povinní aspoň raz ročne 

monitorovať a pravidelne vyhodnocovať svoje študijné programy. Výsledkom tohto periodického 

hodnotenia študijných programov je hodnotiaca správa študijného programu, ktorá podľa odseku 5 

predmetného bodu podlieha schvaľovaniu vo vedeckej rade fakulty. 

Predložené boli hodnotiace správ nasledovných študijných programov, ktoré podliehajú 

periodickému schvaľovaniu (študijné programy so štandardnou dĺžkou štúdia 3 roky): 

Bakalárske študijné programy: 

- učiteľstvo anglického jazyka a literatúry v kombinácii (Bc.) 

- učiteľstvo filozofie v kombinácii (Bc.) 

- učiteľstvo histórie v kombinácii (Bc.) 

- učiteľstvo slovenského jazyka a literatúry v kombinácii (Bc.) 

- anglistika a amerikanistika (Bc.) 

- filozofia (Bc.) 

- história (Bc.) 

- psychológia (Bc.) 

- žurnalistika (Bc.) 

- anglistika a amerikanistika - filozofia (Bc.) 

- anglistika a amerikanistika - história (Bc.) 

- filozofia - história (Bc.) 

Doktorandské študijné programy: 

- história (PhD., DF) 

- systematická filozofia (PhD., DF) 

- teória a dejiny žurnalistiky (PhD, DF) 
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Hodnotiace správy jednotlivých študijných programov mali členovia vedeckej rady k dispozícii a na 

zasadnutí ich krátko predstavila aj prodekanka pre výchovu a vzdelávanie P. Kováčová, ktorá je na 

FF KU zároveň poverenou osobou za koordináciu politík, štruktúr a procesov v rámci  vnútorného 

systému zabezpečovania kvality vysokoškolského vzdelávania. K tejto predloženej problematike 

prebehla medzi členmi vedeckej rady diskusia, v ktorej zaznela predovšetkým poznámka o tom, že 

písmená “A” až “C” označujúce plnenie kritérií trocha nešťastne pripomínajú známkovanie (“A” až 

“FX”), a preto keď je pri väčšine kritérií uvedené písmeno “B” (štandardné spĺňanie kritérií), na prvý 

pohľad sa to môže javiť akoby neboli študijné programy dostatočne kvalitné. Viacerí z prítomných 

členov vedeckej rady, ktorí pôsobia ako garanti študijných programov uviedli, že ide len o jednu z 

množstva povinností, ktoré v rámci svojho pracovného pôsobenia plnia, pričom neraz sú iné úlohy 

omnoho prioritnejšie. Diskutovalo sa tiež o tom, či iný spôsob než súčasné formuláre by bol 

efektívnejší. Následne pristúpili členovia Vedeckej rady FF KU k hlasovaniu o uznesení. 

 

Uznesenie č. 2025/2/5 

Vedecká rada FF KU v súlade s bodom 11.3 ods. 5 vnútorného predpisu Politiky, postupy a 

pravidlá študijných programov na Katolíckej  univerzite v Ružomberku prerokovala a schválila 

predložené hodnotiace správy študijných programov uskutočňovaných na FF KU. 

Prítomní členovia Vedeckej rady FF KU:  15   

Za: 15    Proti:  0   Zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

(Medzičasom prišiel na zasadnutie P. Olexák.) 

 

5. Rôzne 

V rámci posledného bodu dnešného zasadnutia upozornil predseda na novelu zákona o vysokých 

školách č. 131/2002 Z. z., ktorá je účinná od 1. februára 2025. Podľa tejto novely (čl. 22 ods. 11): “Ak 

sa štatútom verejnej vysokej školy zriaďujú kolektívne samosprávne orgány fakulty, najmenej jednu 

tretinu ich členov tvoria študenti fakulty, okrem kolektívneho samosprávneho orgánu, ktorého 

pôsobnosť na úrovni fakulty zodpovedá pôsobnosti vedeckej rady verejnej vysokej školy.” Toto 

ustanovenie teda už neprikazuje, aby členmi vedeckej rady fakulty boli aj študenti, ale de facto 

ponecháva rozhodnutie o zložení vedeckej rady fakulty na štatúte verejnej vysokej školy. 

Novelizovaný Štatút KU, ktorý by túto záležitosť upravoval ešte nie je schválený. Ak dôjde k jeho 

schváleniu a registrácii na ministerstve, môže to mať vplyv aj na zloženie a pôsobnosť Vedeckej rady 

FF KU. Dovtedy však Vedecká rada FF KU pokračuje podľa súčasných vnútorných predpisov. 
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Keďže už nik nemal ďalšie otázky či podnety v rámci tohto bodu, predseda sa prítomným členom 

Vedeckej rady FF KU poďakoval za účasť i obohacujúcu diskusiu na dnešnom zasadnutí a zasadnutie 

ukončil. 

 

V Ružomberku 5. júna 2025      

 

 

prof. Mgr. Terézia Rončáková, PhD. 

podpredsedníčka Vedeckej rady FF KU 

 

 

 

Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD. 

predseda Vedeckej rady FF KU   
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